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Zápis z 13. schůze SK RVŠ (stálé zasedání 2018-2020) 
5. prosince 2019 (VUT) 

 

Přítomni: 27 

Delegáti a delegátky: 20 

Nikola Konečná (SLU), Alois Konšel (MENDELU), Michal Farník (ČVUT), Anna Kruljacová (VUT), Dominik 

Šípoš (UHK), Lukáš Hulínský (VŠE), Damir Solak (MU), Anna Kruljacová (VUT), Giancarlo Lamberti (VŠO), 

Christopher Downs (AAU), Ondřej Herman (VŠB TUO), Stanislav Ožana (OU), David Moravec (UJEP), Vlastimil 

Braun (ŠA VŠ), Broněk Kolář (UNOB), Filip Martínek (JČU), Jan Pokorný (ZČU), Anna Soldánová (JAMU), 

Michal Říha (UK), Jan Weinhold (PA ČR) 

Náhradníci a náhradnice s hlasovacím právem: 3 

Matěj Malý (VŠCHT), Klára Klíčová (VFU), Tereza Činčalová (VŠPRIGO) 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 4 

Karolína Křivánková (UJEP), Radana Kahánková (VŠB TUO), Karel Doleček (MU), Jan Bavlovič (UNOB), 

 

Zahájení: 

Předseda SK RVŠ Giancarlo Lamberti zahájil schůzi, přivítal přítomné, konstatoval usnášeníschopnost, 

představil návrh programu a otevřel diskusi k jeho připomínkám. Následně byl program schválen. 

 

1. Informace z Předsednictva RVŠ  

Předseda Giancarlo Lamberti informoval o otevřeném dopisu k situaci v Hong Kongu a o podpoře usnesení SK 

RVŠ ze strany sněmu RVŠ. Poděkoval za organizaci 17. listopadu a Ceny Jana Opletala. Informoval o zasedání 

zástupců studentů V4+ v Praze. Dále otevřel diskusi ohledně spolupráce se společností ISIC. Informoval, že je 

otevřená diskuse s OSN Česká republika ohledně programu United Nations Volunteers a je potřeba to dořešit. 

Navrhnul, aby se pozvali zástupci z ESU a udělal se společný seminář, s tím je spojeno i to, že na podzim 2020 

se bude volit nový board ESU a bylo by dobré, aby kandidoval i nějaký zástupce z ČR. Dotázal se ohledně 

nápadu udělat KAS v Poslanecké sněmovně s podporou MŠMT, případně v Senátu ČR. Informoval o zasedání 

fóra předsedů AS a o návrhu sepsat příručku pro akademické senátory. Informoval o témě duševního zdraví a 

o zákonu o digitální službě, zejména s ohledem na digitální potvrzení o studiu.  

Prezentace předsedy ke shlédnutí zde a prezentace místopředsedy pro zahraničí zde. 

 

2. Informace z komisí, PRASK a operativních PRASK 

https://drive.google.com/file/d/1ecIBD4KgnRMUeagsidj0TeCRPOlkHr0v/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1Edt5MsFnprDZqpsTBkvyiIOyrDqrqeiT/view?usp=sharing
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LK – Michal Říha informoval o zasedání LK v souvislosti s novelou VŠ zákona a o tom, že všechny připomínky, 

které obdržel, dal do připomínkového řízení. Informoval v rámci této novely např. o zavádění stipendií 

zaměstnancům a také o sestavování RVH stejným způsobem, jak se sestavuje vědecká rada VŠ. Dále 

informoval o potvrzení o studiu a o zákonu o elektronické komunikaci (stanoví se jim digitalizace veřejné správy 

celkově). Informoval, že to všichni vítají, jelikož je to projekt, který vznikl napříč celým politickým spektrem a 

dotázal se, jestli se SK RVŠ nemá více zaměřit na otázku institutu přestupů a následky (pozn. možnost 

přestupovat mezi studijními programy, aby při přestupu studium efektivně pokračovalo). Na konec se zmínil 

ještě o komunikaci s VŠ elektronicky, o zasílání nepřijetí o studiu papírově a zmínil otázku inkluze. 

KVS – Nikola Konečná informovala o průběhu Ceny Jana Opletala a o tom, že se udělovaly s ohledem na velké 

výročí výjimečně 2 ceny. CJO získal Mgr. Zima a CJO In Memoriam dr. Srdečný. Dále informovala o průběhu 

oslav 17. listopadu – u Hlávkových kolejí byl položen věnec komory, pokračování průvodem v Žitné ulici, 

proběhly proslovy. 

KDS – Anna Kruljacová v zastoupení Mariany Hankové informovala o diskusi ohledně kulatého stolu 

s doktorandy a připomenula, že SK RVŠ se v loňském roce zavázalo organizovat konferenci EURODOC v roce 

2021. Radana Kahánková (členka EURODOC) informovala, že se v rámci EURODOC schází jednou měsíčně 

přes Skype a jednou za rok osobně. Sdělila, že kolegyně z Finska pořádá průzkum „Doctorates Across Europe“, 

kde zjišťuje, jak probíhá studium, nároky na studium apod. Probíhá spolupráce s další asociací univerzit, které 

mají i sekci pro doktorandy – online fórum a doktorandská debata. Informovala o spolupráci s Mlada Akademija 

(Slovinsko) – pořádají odměňování nejlepších školitelů doktorandů. K výročí 10 let plánují sepsat nějaký 

dokument, kde by každý řekl názor, co by správný školitel měl dělat. Initiative for Science in Europe (kampaň 

pro Horizon Europe) – informovala, že na vědu a výzkum je pořád míň peněž a kampaň to má zvrátit. Dále 

informovala o softwarovém vzdělávacím programu založeném na Philosophy of Science, který má pomoct 

budoucím doktorandům, jak si rozložit studium, aby to nedělali např. 7-8 let, ale 4 roky. Stanislav Ožana 

informoval o účasti kulatého stolu pro doktorandy, kde se mj. probíralo, proč je úspěšnost dokončení studia 

pouze 40 % a o tom, že tohle číslo chtějí zvýšit a také informoval o vytvoření nové soutěže pro excelentní 

doktorandy. 

Operativní skupina pro koleje a institucionální zázemí – Michal Farník prezentoval výsledky průzkumu 

z oblastí kolejí a menz v rámci ČR. Prezentace ke shlédnutí zde. 

 

3. Diskuse nad změnami Organizačního řádu SK RVŠ  

Damir Solak předložil aktualizovanou verzi Organizačního řádu SK RVŠ po zohlednění připomínek, které vzešly 

od posledního zasedání. Navrhované změny jsou ke shlédnutí zde. 

Hlasování k připomínkám (PRO – ZDRŽEL SE – PROTI) bylo následující: 

 Postavení náhradníků v komisích: 20-1-0, schváleno 

 Změna složení předsednictva: 19-2-0, schváleno 

 Veřejnost zápisů: 21-0-0, schváleno 

 Svolávání + program jednání: 21-0-0, schváleno 

 Zrušovací ustanovení a účinnost: 17-3-1, schváleno 

Další diskuse k Organizačnímu řádu a jeho případné schválení bude řešeno na dalším zasedání. 

https://www.facebook.com/cenajanaopletala/posts/2813544081991562?__xts__%5b0%5d=68.ARAOPLfPim15hWwtM13l76AXHlLzuMSAQNcYktLIFV8FRMABzAlznNrxL0BaDPCNoCnlqcueLaS6LV6LkrP7I2c_L0qcyB8IhU9wFODo1ZnpXNv51sUtV9ZMQFulXonjbWbEHYNSOi1p-9011JARkjgsE0TCrKKZX21aRf-J372QESg1QbxuwJ8Vk0Cau5zyBpdv8tDSTgKASS9yVwwTwiNU7-2BrzflWYckl-5xsOiL6R1jxk9-HsGSBGr-Qb4CtPA7AHWw8LgO_1WIiFQWI7oEvem9uxE7xYut_UN7bbtxnVvS9gCBOrpv9iAiiGsxLrGkemlmW56uKnhYy3v6otJQDg&__tn__=-R
http://www.eurodoc.net/
https://initiative-se.eu/
https://drive.google.com/file/d/1L1KaEEGJ94xIS2M3RoUCkl8ddHWkhLUY/view?usp=sharing
https://drive.google.com/file/d/1KYlE_6avWLEk06edlIE7dqadEgAADOrp/view?usp=sharing
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4. Stanovení termínů schůzí na rok 2020 

Proběhla diskuse ohledně počtu zasedání. 4 zasedání se ukázaly jako neefektivní, bylo by potřeba jich mít víc, 

přičemž je samozřejmě možnost některé zrušit v případě, že nebude plénum usnášeníschopné. Předložen 

návrh termínů, historicky byly čtvrtky – návrh se nelíbil. Diskuse nad středou odpoledne, Michal Říkal navrhnul 

spojit zasedání se sněmem 3 x za rok bychom se potkali ve středu odpoledne, ve čtvrtek je pak sněm. Proběhne 

ještě diskuse, bude to uzavřeno na zasedání v Praze 19.2.  

Hlasování o zasedání 19.2. UK Praha (před sněmem 20.2.): 21 pro, 0 se zdrželo, 0 proti.  

 

5. Rekapitulace roku 2019 a plány na rok 2020 

Předseda Giancarlo Lamberti zmínil setkání s premiérem ČR a návrhem zopakovat tohle setkání. Navrhnul 

udělat byznysový přesah SK RVŠ, aby bylo možné poskytovat další benefity pro studenty. Sdělil opětovně 

plánovanou spolupráci s OSN, fungující spolupráci s ESU, EURODOC a dalšími partnery. Proběhla diskuse 

mezi členy ohledně plánu na rok 2020 – kromě základních aktivit se víc zaměřovat na internacionalizaci, ať se 

pokračuje v dobré práci, tematizace mezd akademických pracovníků, zvednout téma kvality, jejího zajišťování 

a zlepšování. 

 

6. Volba funkcionářů 

Na zasedání proběhla volba předsedy Legislativní komise (LK), předsedy pro Komisi pro vysokoškolskou 

samosprávu (KVS) a volba člena předsednictva SK RVŠ. 

Volební komise: Karel Doleček (MU), Broněk Kolář (UNOB), Karolína Křivánková (UJEP), Radana Kahánková 

(UNOB) a Jan Pokorný (ZČU).  

Hlasování o volební komisi (17 pro, 1 se zdržel, 0 proti) – volební komise byla schválená. 

 

Nominace na předsedu KVS: Nikola Konečná (SLU) a Michal Farník (ČVUT) 

Oba navrženi s kandidaturou souhlasili. Proběhla prezentace kandidátů a následná diskuse. 

Počet osob s hlasovacím právem: 20 

Počet vydaných hlasovacích lístků: 20 

Počet odevzdaných hlasovacích lístků: 20 

Počet platných hlasovacích lístků: 20 

Výsledky volby: Nikola Konečná 11 hlasů, Michal Farník 9 hlasů.  

Nikola Konečná se stala předsedkyní KVS. 
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Nominace na předsedu LK: Michal Říha (UK) a Damir Solak (MU) 

Oba navrženi s kandidaturou souhlasili. Proběhla prezentace kandidátů a následná diskuse. 

Počet osob s hlasovacím právem: 17 

Počet vydaných hlasovacích lístků: 17 

Počet odevzdaných hlasovacích lístků: 17 

Počet platných hlasovacích lístků: 17 

Výsledky volby: Michal Říha 13 hlasů, Damir Solak 4 hlasy. 

Michal Říha se stal předsedou LK. 

 

Nominace na člena předsednictva SK RVŠ: Michal Říha (UK) 

Proběhla diskuse s kandidátem na člena předsednictva SK RVŠ. 

Počet osob s hlasovacím právem: 17 

Počet vydaných hlasovacích lístků: 17 

Počet odevzdaných hlasovacích lístků: 17 

Počet platných hlasovacích lístků: 15 

Výsledky volby: Michal Říha 15 hlasů pro, 2 lístky neplatné. 

Michal Říha se stal členem předsednictva SK RVŠ. 

 

7. Informace z akademických obcí  

SLU: Na začátku listopadu bylo předáno ocenění děkana skupině studentů 1. ročníku oboru ošetřovatelství, 

kteří při cestě vlakem zachránili život dívce, kterou bodla včela a v důsledku silné alergické reakce u ní došlo k 

zástavě dechu. 14. 11. byla u příležitosti listopadových výročí odhalena plastika Srdce studentstva. Zároveň 

byla do časové schránky u plastiky uložena studentská deklarace. 20.11. byla na Filozoficko přírodovědecké 

fakultě uvedena do provozu tzv. Unisféra. Jedná se o učební pomůcku zejména pro studenty astrofyzikálních 

oborů. V budoucnu se plánuje zpřístupnit ji i veřejnosti. Od 1.12. má SLU nově čtyři prorektory (dříve tři). Posty 

prorektora pro studijní a sociální záležitosti a prorektora pro vědu a zahraniční styky zůstávají platné, i když v 

jednom případě se změnou obsazení, post prorektora pro rozvoj prochází strukturálními změnami a nově je 

nazván prorektorem pro řízení projektů (bez personální změny) a nově vznikl post prorektora pro strategii a 

komunikaci, který nyní zastává dřívější prorektor pro studijní a sociální záležitosti. 
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UNOB: Nový akademický obor „Obrana a bezpečnost“. Byl zvýšen požadavek na počet absolventů ze 

současných 400 na 500 ročně. Snaha implementace kritérií pro akademické pracovníky – mít co nejvíce 

reálných docentů. Ukazatele kvality nastaveny tak, aby se snížila odchodovost. 

MU: Od posledního zasedání pléna SK RVŠ proběhla na MUNI slavnostní inaugurace rektora M. Bareše.  

Aktuálně probíhá výběrové řízení na nového ředitele Správy kolejí menz, v pracovních skupinách se připravuje 

nový strategický záměr a postupně zahajují činnost programové rady, které budou plnit poradní funkci garantovi 

programu. V programových radách, pracovních skupinách pro přípravu strategického záměru i ve výběrové 

komisi mají studenti své zastoupení. Za vhodné též považuji zmínit, že koordinace činnosti spolků na univerzitě 

nově spadá pod SKAS MU. V neposlední řadě pak Přírodovědecká fakulta MU a MŠMT hledají nové možnosti 

financování výzkumu na Mendelově polární stanici na Antarktidě. 

UHK: Byly zvoleny nové senáty tří fakult (FIM, FF, PřF) a nový senát UHK. Ten mimo jiné zahájil přípravy na 

volbu rektora, která proběhne v únoru dalšího roku. Řešili se změny disciplinárních řádů a nově se zavedla 

pracovní skupina pro reformy ohledně volebního řádu. Celá UHK si připomněla 30 let svobody jednak 

rekonstrukcí stavby zdi z papírových krabic, s tím, že tato událost se setkala s velkým zájmem veřejnosti. Při 

této příležitosti došlo 16.11. k pojmenování náměstí uvnitř kampusu na náměstí Václava Havla. Nově na 

náměstí stojí i pamětní deska, která byla vytvořena na základě petice studentů a jež informuje o důvodech 

pojmenování náměstí a vzpomínce na rok 1989. 

ZČU: Univerzita získala institucionální akreditaci v 11 oblastech. Bylo zahájeno vytváření nového Strategického 

záměru ZČU pro období 2021-2025. 15.12. bude slavnostně otevřena nová část tramvaje, která vede do 

kampusu ZČU. 

VŠE: Proběhla další evakuace, tentokrát trvala 3 hodiny. Proběhl Ples VŠ i soutěž VŠE talent. Řešení 

digitalizace voleb a řešení změny ankety hodnocení předmětů. 

UJEP: Řeší se FRIM, zejména část ohledně rekonstrukce koleji, kde je povinna finanční spoluúčast školy. V 

listopadu se řešila výzva SK RVŠ ohledně Hong Kongu. Proběhly volby a senát se seznamoval s nově 

zvolenými členy. 

OU: Ostravská univerzita se podobně jako mnohé další univerzity zapojila do oslav 30. a 80. výročí událostí 

roku 1989 a 1939 v rámci celotýdenní akce, společně s městem a dalšími ostravskými subjekty, SametOVA. 

Mimo společných aktivit s městem a dalšími realizátory těchto oslav OU natočila unikátní videa za podpory 

americké ambasády vázající se k 17. listopadu a připomenutí si role svobody a demokracie a také pořádala 

Akademický den, který se rovněž konal v duchu oslav 17. listopadu a byli na něm oceněny mimo jiné osobnosti 

jako Petr Pithart a Adam Michnik. Ještě zmíním jednu aktivitu pojící se k 17. listopadu a to slavnostní odhalení 

pamětní desky ostravským studentům umístěné na rohu ulice Bráfova a Českobratrská, symbolickém místě 

kde začala v roce 1989 "revoluce" v Ostravě, jejíž zhotovení iniciovala Studentská komora Akademického 

senátu OU. Další významnou událostí bylo hlasování Akademického senátu OU o návrhu rektora OU na 

odvolání děkana Lékařské fakulty OU. Akademický senát OU rozhodl o tom, že podpoří návrh pana rektora a 

ten následně zahájil proces odvolání děkana LF OU. Po úspěšném ročníku Noc vědců 2019 se v Ostravě pod 

organizací OU a VŠB konala konference, která hodnotila tento projekt, byly zde prezentovány "výsledky" Noci 

vědců 2019 v číslech a opětovně se podařilo navýšit účast na této akci na 67 336 účastníků. 

ČVUT: Na ČVUT proběhly volby do akademického senátu ČVUT na všech fakultách a ústavech. Studenti vzešlí 

z voleb budou znovu iniciovat změnu volebního systému, který byl na podzim podpořen většinou senátorů, 

https://ostrava30.cz/index.php/program-na-masarykove-namesti/
https://www.youtube.com/watch?v=Eh73uUoGc0U&t=5s
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avšak nebylo dosaženo požadovaného kvóra. Nyní probíhají debaty nad Akreditačním řádem a procesy v rámci 

institucionální akreditace. 

ŠA VŠ: K oslavám 20. výročí založení Škoda Auto VŠ proběhne v listopadu 2020 ples k tomuto výročí. 

UK: V mezidobí velkou část aktivit akademické obce se pojilo s iniciativou Svobodný listopad vedenou Michalem 

Zimou a oslav výročí 17. listopadu. Dále na Univerzitě Karlově došlo k třetinové obměně akademického senátu. 

Dále probíhá rozvoje spolupráce v rámci evropské univerzitní aliance 4EU+ a univerzita zahajuje poslední etapu 

akreditací studijních programů v rámci institucionální akreditaci. 

VŠCHT: V současné době se hodně řešily volby – nový rektor. Mimo to proběhly volby do velkých i malých 

senátů, takže se v tuto zaměřuje pozornost na integraci nových senátorů do systému. 

JČU: Ve funkci rektora univerzity skončil své období doc. Tomáš Machula, Ph.D., Th.D. Novým rektorem pro 

období 2020–2024 byl zvolen prof. Bohumil Jiroušek, Dr. Ten byl v květnu 2016 jmenován prorektorem pro 

rozvoj a vnitřní hodnocení Jihočeské univerzity v Českých Budějovicích, později prorektorem pro vnitřní 

hodnocení. Předtím byl v letech 2011–2016 proděkanem pro vědu a výzkum Filosofické fakulty JU. Doc. 

Machula se tak "vrací" k převážnému akademicko-pedagogickému působení na svoji "domácí" fakultu, tj. na 

Teologickou fakultu. Všichni také doufají v pozitivní průběh jeho jmenování profesorem. Teologická fakulta JU 

má (staro)nového děkana pro období 2020–2024 (zvolen dne 11. prosince 2019). Doc. Rudolf Svoboda, Th.D. 

tak pokračuje (navazuje) ve své předešlé činnosti zakládající se na volbě z 30. března 2016, kdy byl 4. dubna 

2016 jmenován děkanem fakulty. Dne 16. září 2017 byl doc. Svoboda v českobudějovické katedrále sv. 

Mikuláše vysvěcen biskupem Vlastimilem Kročilem na trvalého jáhna. Z volby se radujeme. Ve Studentské 

komoře Rady vysokých škol byl na místo delegáta zvolen Filip Martinek. Na místo náhradníka delegáta byl 

zvolen Richard Maršák. 

VŠB TUO: Na ekonomické fakultě se bude 17.12. volit nový děkan. Proběhlo první školení doktorandů (dva 

bloky ze tří), které se rozběhlo i díky aktivitě v SK RVŠ a Eurodocu.  

VŠO: Proběhly volby do Studentské rady VŠO, bude následovat schůze Studentské rady.  

VUT: Proběhlo slavnostní Akademické shromáždění k 120. výročí VUT a studentské akce Mařena, Mov’in 

Europe, Strojařské schody a finalizují se přípravy na Ples VUT, který oficiálně ukončí oslavy univerzity. VUT se 

jako další brněnské univerzity zúčastnili organizace akce Brněnský sedmnáctý v rámci výročí sametové 

revoluce.  

 

8. Různé 

Předseda Giancarlo Lamberti měl dotaz v rámci podpory Youth Speak Up – schváleno. 

 

 

 

 

 

https://e-zdroje.vsb.cz/skola-pro-doktorandy-1/
https://www.fme.vutbr.cz/schody/
http://www.ples.vut.cz/
https://www.brnensky17.cz/
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Zapsala:                Anna Kruljacová, místopředsedkyně pro organizaci a řízení 

Za správnost:   Giancarlo Lamberti, předseda 

   Anna Kruljacová, místopředsedkyně pro organizaci a řízení 

 


